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ZÁPISNICA č. 15/2024 

 

z 15. riadneho zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, 

konaného dňa 12. 11. 2024 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny - komisia je uznášaniaschopná 

Neprítomní: ospravedlnení: Adrián Kaliňák, Igor  Wzoš, Jozef Cvoliga, Michaela Molnárová 

Hostia: Marcel Novotný – hlavný kontrolór ÚPSK 

Ján Kocák -  vedúci odboru projektového riadenia ÚPSK 

Gabriela Mareková – SÚC PSK 

Bibiána Matľák – vedúca oddelenia Inštitútu rozvoja ÚPSK 

Lenka Smetanková – vedúca oddelenia cestovného ruchu ÚPSK 

           Michal Doba – oddelenie Inštitútu rozvoja ÚPSK 

Kristián Rychvalský – oddelenie Inštitútu rozvoja ÚPSK 

Roman Pavlík – oddelenie cestovného ruchu ÚPSK 

 

P r o g r a m 

 

Dňa 12. 11.2024  o 13:00 hod.  sa v zasadacej miestnosti Úradu Prešovského samosprávneho kraja 

uskutočnilo 15. zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja s nasledovným programom: 

1. Otvorenie 

2. Návrh overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Schválenie programu zasadnutia komisie 

4. Kontrola plnenia uznesení zo 14. zasadnutia Komisie RR a CR 

5. Návrh aktualizácie Kostrovej siete cyklistických trás v Prešovskom samosprávnom kraji ku 

dňu 4.11.2024 

6. Zriadenie a prevádzka regionálneho zastúpenia Programu Interreg VI-A NEXT Hungary-

Slovakia-Romania-Ukraine 2021 – 2027 Branch Office Prešovského samosprávneho kraja 

7. Vstup Prešovského samosprávneho kraja do projektu „Svätomariánska púť II“ v rámci 

Programu cezhraničnej spolupráce Interreg Poľsko – Slovensko 2021-2027 

8. Vstup PSK do projektu „Východné Karpaty: Otvorené dobrodružstvá“ 

9. Informatívna správa – Poloniny trail a rozvoj okresu Snina 

10. Rôzne 

11. Záver 
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Bod 1. Otvorenie 

Pätnáste zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

PSK otvoril predseda Komisie RR a CR pri Zastupiteľstve PSK p. Jozef Kmec, ktorý privítal 

všetkých prítomných, predovšetkým p. hlavného kontrolóra a podpredsedov PSK – p. Bieľaka  a 

p. Makatúru. 

 

Bod 2. Návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia 

Predseda komisie navrhol za overovateľa zápisnice z členov Komisie RR a CR p. Štefana 

Bieľaka. 

Prítomní členovia komisie nemali pripomienky a návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia bol  

schválený. 

 

Bod 3.  Schválenie programu rokovania komisie 

Prítomní členovia komisie nemali  pripomienky a návrh programu schválili. 

 

Bod 4.  Kontrola plnenia uznesení zo 14.zasadnutia Komisie RR a CR 

Prítomní členovia komisie konštatovali, že všetky uznesenia zo 14. zasadnutia Komisie  RR a CR 

boli splnené. 

 

K uvedenému bodu neprebehla diskusia. 

 

Bod 5.  Návrh aktualizácie Kostrovej siete cyklistických trás v Prešovskom samosprávnom 

kraji ku dňu 4.11.2024 

p. Pavlík informoval prítomných, že požiadavka na vznik materiálu Kostrová sieť 

cyklistických trás v Prešovskom samosprávnom kraji bola zadaná v  roku 2018. Zámerom bolo 

smerovať k vytvoreniu systému prípravy a realizácie ucelenej a prepojenej infraštruktúry pre 

cyklistov, ktorá by podporovala bezpečnú a ekologickú dopravu, turistiku a rekreáciu. Takýto 

návrh bol v tom istom roku spoločnosťou Urbeko s.r.o. so sídlom v Prešove aj vypracovaný a dňa 

20.12.2018 odovzdaný.  Následne bol uvedený „Návrh Kostrovej siete cyklistických trás v PSK“ 

súčasťou programu zasadnutia Zastupiteľstva PSK dňa 4. februára 2019 a uznesením číslo 

165/2019 schválený. 

p. Pavlík zdôraznil, že v roku 2023 sa nanovo rozbehli procesy smerujúce k zapracovaniu 

samotného materiálu „Kostrová sieť cyklistických trás v Prešovskom samosprávnom kraji“ do 

územného plánu kraja, čo však vyžadovalo aktualizáciu trasovania i samotného materiálu. 

Ďalej p. Pavlík uviedol, že  dôvodom aktualizácie je fakt, že kostrová sieť takto premietnutá 

do územného plánu kraja spolu s evidenciou stavu pripravenosti jednotlivých úsekov bude 

strategickým nástrojom v procese prípravy a realizácie. Tým, že nadobudne štatút verejno-

prospešnej stavby, bude v prípade existujúcich zdrojov financovania možná jednoduchšia forma 

majetko-právneho vysporiadania či následnej realizácie. 
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p. Rychvalský následne predstavil proces aktualizácie kostrovej siete s jej troma fázami- 

priblížil výjazdy do územia s cieľom diskusie a zozbierania dát. Zároveň  predstavil aktualizovanú 

mapu kostrovej siete. 

p. Doba hovoril o funkcii  cyklosčítačov a o pláne ich umiestňovania v území Prešovského 

kraja. 

 

Diskusia: 

p.Makatúra sa dopytoval na stav realizácie cyklotrasy „priehradný múr Monika“. 

p. Mareková (SÚC) reagovala, že projektant je vysúťažený a práce na spracovaní PD budú v roku 

2025 pokračovať. 

p. Ballarin – predniesol požiadavku na sprístupnenie Slanských vrchov  so zapojením obce Trnkov 

do plánovanej siete, pričom ponúkol silné ekonomické riešenie, vyriešené majetkovo právne 

pomery a prepojiť obec Lada na existujúce cyklotrasy v Slanských vrchoch (prepojenie Prešov - 

Sekčov - Pavlovce, prepojenie celého rekreačného okolia). 

p.Bieľak – upozornil na strategickú podstatu Kostrovej siete, ktorá definuje hlavné navrhované 

koridory územia so zohľadnením bodov záujmu CR, a preto nie je na mieste rozširovanie siete 

podľa individuálnych požiadaviek. Je potrebné si uvedomiť, že ide aj o otázku finančných  

a personálnych  kapacít. 

p. Slivková – vysvetlila, že členom komisie je predstavovaná finalizovaná verzia kostrovej siete, 

pričom ide o kľúčový dokument pre zmeny a doplnky územného plánu kraja, preto je potrebné 

tento návrh uzatvoriť a predložiť ZPSK na schválenie. Zastupiteľstvo by si malo určiť priority, v 

rámci ktorých bude vyvíjať úsilie. 

Prítomní ďalej diskutovali o prioritách v rámci IÚS, o možnostiach financovania cyklotrás. 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 6. Zriadenie a prevádzka regionálneho zastúpenia Programu Interreg VI-A NEXT 

Hungary-Slovakia-Romania-Ukraine 2021 – 2027 Branch Office Prešovského 

samosprávneho kraja 

p. Kocák prítomným priblížil Program Interreg VI-A NEXT Hungary-Slovakia-Romania-

Ukraine (ďalej len „program“), ktorý sa realizuje v rámci politiky súdržnosti v rámci finančného 

rámca Európskej únie na roky 2021 - 2027 v rámci nástroja susedstva, rozvoja a medzinárodnej 

spolupráce (NDICI – the Neighbourhood, Development and International Cooperation Instrument), 

a je hlavným finančným nástrojom pre vonkajšiu činnosť EÚ, zriadeného vykonávacím nariadením 

Komisie (EÚ) č. 2021/947 (vykonávacie nariadenie NDICI) a vykonávaného nariadením 

Európskeho parlamentu o spoločných ustanoveniach č. 2021/1060 , ako aj nariadením Európskeho 

parlamentu (ES) č. 2021/1059 (Interreg). 

p. Kocák ďalej hovoril o úlohe Branch Office PSK, aktivitách a prínose predmetného 

programu. 

 

Diskusia: 

K uvedenému bodu neprebehla žiadna diskusia. 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 
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Bod 7. Vstup Prešovského samosprávneho kraja do projektu „Svätomariánska púť II“ 

v rámci Programu cezhraničnej spolupráce Interreg Poľsko – Slovensko 2021-2027 

 

p. Kocák informoval prítomných o ambícii PSK pokračovať v rozvíjaní produktu “ 

Svätomariánska púť a príprave projektovej žiadosti. Predstavil hlavný cieľ, špecifické ciele, vecné 

úlohy a plánované úlohy PSK a partnerov daného projektu. 

Diskusia: 

p. Solár sa dopytoval, prečo sa PSK rozhodlo ísť do takýchto projektov a nie do cyklo projektov? 

p. Kocák informoval, že cyklotrasy neboli pripravené na to, aby PSK mohol ísť do predmetnej 

výzvy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

Bod 8. 

Predmetný bod bol z programu zasadnutia stiahnutý z dôvodu, aby sa PSK 

neuchádzalo o finančnú podporu dvomi žiadosťami v rámci jednej výzvy. 

 

Bod 9.  Informatívna správa – Poloniny trail a rozvoj okresu Snina 

 

p. Kocák informoval, že  od roku 2019 realizuje Prešovský samosprávny kraj pilotný 

projekt v okrese Snina- Poloniny trail a rozvoj okresu Snina, ktorého cieľom je systematický a 

komplexný rozvoj okresu, s osobitným zameraním na destináciu Poloniny. 

V  prezentácii  p. Kocák predstavil 5 ročné výsledky tejto Iniciatívy. 

Diskusia: 

K uvedenému bodu neprebehla žiadna diskusia. 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

 

Bod 10. Rôzne 

1/ p. Kmec načrtol tému „ Čergov“, kde prezentoval doručený Návrh rozvoja cestovného ruchu 

z pohľadu starostov  obcí v regióne Čergov s upriamením pozornosti na aktuálny predaj 

nehnuteľnosti „Chata Čergov“, ktorá je strategickým turistickým bodom  tejto destinácie. Vyslovil 

riziká, ktoré sa spájajú s odpredajom nehnuteľnosti a možnostiach v rámci ktorých by mohol PSK 

intervenovať. 

Prítomní členovia komisie RR a CR diskutovali o pripravovanej stratégii rozvoja predmetného 

územia a zaujímali sa, či sa na základe prijatého uznesenia Zastupiteľstva PSK z júna 2024 plnia 

jednotlivé body uznesenia a či ÚPSK vypracováva stratégiu rozvoja územia Čergov. 
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Komisia RR a CR vzala Návrh rozvoja cestovného ruchu z pohľadu starostov obcí v regióne 

Čergov na vedomie, ale zároveň uložila sekretárovi Komisie RR a CR vypracovať harmonogram 

plnenia (úlohy a termíny) z uvedeného uznesenia ZPSK z júna 2024 a predložila návrh jeho 

plnenia na najbližšie zasadnutie Komisie RR a CR. 

 

2/ p. Jaroslav Makatúra otvoril tému poskytovania dotácií z rozpočtu PSK pre rok 2025 podľa VZN 

PSK – Výzva predsedu PSK, Výzva poslancov PSK a Výzva pre región, nakoľko predmetom tohto 

dnešného zasadnutia komisie nie je toto VZN ani príslušné výzvy -  podľa informácie od riaditeľa 

Úradu PSK sa zatiaľ neplánujú financie na tento účel v rozpočte PSK na 2025 z dôvodu nižších 

príjmov a dopadov opatrení konsolidácie. Do diskusie sa pridali ďalší členovia a podporili nižšie 

uvedený návrh. 

Komisia odporúča vedeniu ÚPSK hľadať finančné prostriedky pre Výzvy predsedu PSK, 

poslancov PSK a Výzva pre región na poskytnutie dotácií z rozpočtu PSK na rok 2025 a pripraviť 

návrh príslušného VZN. 

 

 

Bod 11. Záver 

Predseda Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK ukončil 

15. zasadnutie komisie a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

V  Prešove, 20. november  2024 

 

 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA v.r.              Ing. Jozef Kmec, PhD. v.r. 

sekretár Komisie RR a CR                                                         predseda Komisie RR a CR 

 

 

 

Overovateľ zápisnice: 

JUDr. Štefan Bieľak v.r. 

 

 

Zapísala: 

Mgr. Miroslava Borzová 

odbor strategického rozvoja 


